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 PROTOKÓŁ NR VIII/11 
 Z VIII SESJI RADY MIEJSKIEJ W OBORNIKACH, 

 
która odbyła się 28 marca 2011 r. w sali sesyjnej  

Urzędu Miejskiego w Obornikach 
 
 

Obrady rozpoczęto 28 marca 2011 r. o godz. 11.00 i zakończono tego samego dnia 
o godz. 14.15. 
 
Radni zostali powiadomieni o terminie posiedzenia pisemnie (załącznik), otrzymując 
porządek obrad wraz z projektami uchwał. 
 
Na ogólną liczbę 21 radnych w sesji udział wzięło 20 radnych - lista obecności stanowi 
załącznik do protokołu. 

 
 

Osoby spoza Rady obecne na sesji - wykaz stanowi załącznik do protokołu. 
 
Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z VII sesji Rady Miejskiej. 
4. Sprawozdanie Burmistrza Obornik z prac w okresie między sesjami. 
5. Sprawozdania komisji z prac w okresie między sesjami. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr XXXVI/310/08 Rady 

Miejskiej w Obornikach z dnia 30 grudnia 2008 roku w sprawie 
upoważnienia dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej w Obornikach do 
załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie od Polskich Kolei 
Państwowych S.A. z siedzibą w Warszawie prawa użytkowania wieczystego 
nieruchomości położonych w Kowanówku, gmina Oborniki. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości 
położonej w miejscowości Gołębowo, gmina Oborniki, w drodze 
bezprzetargowej. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia woli nieodpłatnego przyjęcia  
w formie darowizny na rzecz Gminy Oborniki nieruchomości położonej  
w Kiszewie, gmina Oborniki. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Oborniki na rok 2011. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Oborniki na lata 2011-2020. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie 

gminy roku 2012 środków stanowiących fundusz sołecki. 
13. Interpelacje, wolne głosy, komunikaty, odpowiedzi na zapytania radnych. 



2 

14. Zamknięcie sesji. 
 
 
Ad 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum 

Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Hetmański otworzył VIII sesję 
Rady Miejskiej w Obornikach. Stwierdził, że na ogólną liczbę 21 radnych w sesji 
udział bierze 17 radnych, co oznacza, że wymóg art. 14 ustawy o samorządzie 
gminnym jest spełniony i Rada Miejska jest władna obradować i podejmować 
decyzje.  

Powitał zaproszonych gości: starostę Adama Olejnika i wicestarostę 
Andrzeja Okpisza; radnych; burmistrza Tomasza Szramę i jego z-cę Piotra 
Woszczyka; panią sekretarz Ewę Thiem, panią skarbnik Joannę Kus-Gzyl; 
kierowników wydziałów Urzędu Miejskiego; dyrektorów jednostek organizacyjnych 
i instytucji kultury; prezesów spółek gminnych; sołtysów. 
 
Na salę obrad przyszedł radny Damian Bukowski. Od tego momentu w sesji bierze udział 18 
radnych. 
 
Ad 2. Przedstawienie porządku obrad 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że radni otrzymali wraz  
z materiałami na sesję porządek posiedzenia. Zapytał, czy są uwagi do porządku 
obrad. 

Sekretarz Gminy Ewa Thiem wniosła o uzupełnienie porządku obrad  
o projekt uchwały w sprawie wniesienia aportu do Przedsiębiorstwa Wodociągów  
i Kanalizacji w Obornikach Sp. z o.o. 

Wiceprzewodniczący Rady Witold Żółć wniósł o wprowadzenie do 
porządku obrad propozycji oświadczenia w sprawie oddania hołdu ofiarom 
katastrofy smoleńskiej. 
 
Na salę obrad przyszła radna Renata Małyszek. Od tego momentu w sesji bierze udział 19 
radnych. 
 

Więcej propozycji nie było i w związku z tym Przewodniczący Rady Miejskiej 
poddał zaproponowany porządek obrad – wraz ze zgłoszonymi wnioskami - pod 
głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu: 
„za”   - 19, 
„przeciw”  - 0, 
„wstrzymujące” - 0 
przyjęła jednogłośnie zaproponowany porządek obrad. Podczas głosowania 
obecnych było 19 radnych. 

W wyniku zmian porządek obrad przedstawia się następująco: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
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3. Przyjęcie protokołu z VII sesji Rady Miejskiej. 
4. Sprawozdanie Burmistrza Obornik z prac w okresie między sesjami. 
5. Sprawozdania komisji z prac w okresie między sesjami. 
6. Podjęcie oświadczenia Rady Miejskiej w sprawie oddania hołdu ofiarom 

katastrofy smoleńskiej. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr XXXVI/310/08 Rady 

Miejskiej w Obornikach z dnia 30 grudnia 2008 roku w sprawie 
upoważnienia dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej w Obornikach do 
załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie od Polskich Kolei 
Państwowych S.A. z siedzibą w Warszawie prawa użytkowania wieczystego 
nieruchomości położonych w Kowanówku, gmina Oborniki. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości 
położonej w miejscowości Gołębowo, gmina Oborniki, w drodze 
bezprzetargowej. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia woli nieodpłatnego przyjęcia  
w formie darowizny na rzecz Gminy Oborniki nieruchomości położonej  
w Kiszewie, gmina Oborniki. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Oborniki na rok 2011. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Oborniki na lata 2011-2020. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie 

gminy roku 2012 środków stanowiących fundusz sołecki. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie wniesienia aportu do Przedsiębiorstwa 

Wodociągów i Kanalizacji w Obornikach Sp. z o.o. 
15. Interpelacje, wolne głosy, komunikaty, odpowiedzi na zapytania radnych. 
16. Zamknięcie sesji. 

 
 
Ad 3. Przyjęcie protokołu z VII sesji Rady Miejskiej 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że przewodniczący klubów 
otrzymali protokół z VII sesji Rady Miejskiej. Zapytał, czy są uwagi do 
sporządzonego protokołu.  

Protokół został przyjęty bez uwag, zostanie podpisany i przekazany do 
ogłoszenia w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Miejskiego.  
 
 
Ad 4. Sprawozdanie Burmistrza Obornik z prac w okresie między sesjami 

Sprawozdanie przedstawił Burmistrz Obornik Tomasz Szrama: 
- informację o wydanych zarządzeniach (załączniki), 
- informację o postępowaniach przetargowych (załącznik), 
- informację z prac między sesjami (załącznik). 
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Ad 5. Sprawozdania komisji z prac w okresie między sesjami 
Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego (sprawozdanie przedstawił 

przewodniczący Komisji Ryszard Ciszak) – w okresie między sesjami odbyły się dwa 
posiedzenia. Dnia 14 marca Komisja rozpatrzyła wnioski o środki z budżetu 
Gminy na realizacje zadań przedstawionych we wnioskach. Dnia 22 marca Komisja 
opiniowała zmiany w budżecie oraz pozostałe projekty uchwał na sesję.   

Komisja Gospodarki Terenowej, Inwentaryzacji Mienia  
i Bezpieczeństwa Publicznego (sprawozdanie przedstawił przewodniczący Komisji 
Władysław Haraj) – Komisja spotkała się 22 marca. Opiniowała projekty uchwał na 
dzisiejszą sesję oraz opiniowała wnioski.  

Komisja Oświaty i Spraw Społecznych (sprawozdanie przedstawił  
przewodniczący Komisji Paweł Drewicz) – załącznik. 

Komisja Rolnictwa, Leśnictwa i Środowiska (sprawozdanie przedstawiła  
przewodnicząca Komisji Renata Wąsowicz) – Komisja obradowała 23 marca. 
Zaopiniowała pozytywnie zmiany do budżetu Gminy. Z pozostałymi projektami 
uchwał Komisja zapoznała się. 
 
 
Ad 6. Przyjęcie oświadczenia Rady Miejskiej w sprawie oddania hołdu 
ofiarom katastrofy smoleńskiej 
 Oświadczenie odczytał Wiceprzewodniczący Rady Witold Żółć. 
 Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję. 
 Radna Anna Dziarmaga wystąpiła z inicjatywą, aby w mieście, w godnym 
miejscu, powstała tablica upamiętniająca ofiary katastrofy smoleńskiej. 
Przypomniała, że było to prawie sto osób zasłużonych dla Polski. 

Radny Andrzej Ilski powiedział, że nie rozumie wypowiedzi radnej Anny 
Dziarmagi. Stwierdził, że nie wie jak ma teraz głosować. 

Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że radna Anna Dziarmaga nie 
zgłosiła wniosku formalnego. Głosować radni będą nad przyjęciem oświadczenia. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie oświadczenie:  
Rada Miejska w głosowaniu: 

„za”   - 19, 
„przeciw”  - 0, 
„wstrzymujące” - 0, 
podjęła jednogłośnie oświadczenie w sprawie oddania hołdu ofiarom 
katastrofy smoleńskiej. Podczas głosowania obecnych było 19 radnych. 
Oświadczenie stanowi załącznik do protokołu. 
 
Rada Miejska minutą ciszy uczciła pamięć ofiar katastrofy smoleńskiej. 
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Ad 7. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr XXXVI/310/08 
Rady Miejskiej w Obornikach z dnia 30 grudnia 2008 roku w sprawie 
upoważnienia dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej w Obornikach do 
załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej 

Projekt uchwały omówiła pani Hanna Kniat, Dyrektor Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Obornikach.  

 
Na salę obrad przyszedł radny Jarosław Paulus. Od tego momentu w sesji bierze udział 20 
radnych. 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Hetmański poprosił o opinie 
komisji. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Ryszard Ciszak 
poinformował, że Komisja Budżetu zapoznała się z projektem uchwały, ale nie 
opiniowała. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Terenowej, Inwentaryzacji Mienia  
i Bezpieczeństwa Publicznego Władysław Haraj poinformował, że Komisja 
Gospodarki Terenowej zapoznała się z projektem uchwały. 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Spraw Społecznych Paweł Drewicz 
poinformował, że Komisja Oświaty zaopiniowała projekt uchwały jednogłośnie 
pozytywnie. 

Przewodnicząca Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Środowiska Renata 
Wąsowicz poinformowała, że Komisja Rolnictwa zapoznała się z projektem 
uchwały. 

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję i w związku z tym, że nie 
było pytań poddał projekt uchwały pod głosowanie: 

Rada Miejska w głosowaniu: 
„za”   - 20, 
„przeciw”  - 0, 
„wstrzymujące” - 0, 
podjęła jednogłośnie uchwałę w sprawie uchylenia Uchwały  
Nr XXXVI/310/08 Rady Miejskiej w Obornikach z dnia 30 grudnia 2008 
roku w sprawie upoważnienia dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej  
w Obornikach do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji 
publicznej. Podczas głosowania obecnych było 20 radnych. 
Uchwała nr VIII/43/11 stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
Ad 8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie od Polskich 
Kolei Państwowych S.A. z siedzibą w Warszawie prawa użytkowania 
wieczystego nieruchomości położonych w Kowanówku, gmina Oborniki 

Projekt uchwały omówiła pani Lidia Kizior-Pietrzak, Kierownik Wydziału 
Urbanistyki, Geodezji i Gospodarki Gruntami.  
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Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Hetmański poprosił o opinie 
komisji. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Ryszard Ciszak 
poinformował, że Komisja Budżetu zapoznała się z projektem uchwały, 
zaopiniowała pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Terenowej, Inwentaryzacji Mienia  
i Bezpieczeństwa Publicznego Władysław Haraj poinformował, że Komisja 
Gospodarki Terenowej zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Spraw Społecznych Paweł Drewicz 
poinformował, że Komisja Oświaty zaopiniowała projekt uchwały jednogłośnie 
pozytywnie. 

Przewodnicząca Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Środowiska Renata 
Wąsowicz poinformowała, że Komisja Rolnictwa zapoznała się z projektem 
uchwały. 

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję i w związku z tym, że nie 
było pytań poddał projekt uchwały pod głosowanie: 

Rada Miejska w głosowaniu: 
„za”   - 20, 
„przeciw”  - 0, 
„wstrzymujące” - 0, 
podjęła jednogłośnie uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na nabycie od 
Polskich Kolei Państwowych S.A. z siedzibą w Warszawie prawa 
użytkowania wieczystego nieruchomości położonych w Kowanówku, gmina 
Oborniki. Podczas głosowania obecnych było 20 radnych. 
Uchwała nr VIII/44/11 stanowi załącznik do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że po przybyciu trzech radnych, w sesji bierze 
udział 20 radnych. 
 
Ad 9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości 
położonej w miejscowości Gołębowo, gmina Oborniki, w drodze 
bezprzetargowej 

Projekt uchwały omówiła pani Lidia Kizior-Pietrzak, Kierownik Wydziału 
Urbanistyki, Geodezji i Gospodarki Gruntami.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Hetmański poprosił o opinie 
komisji. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Ryszard Ciszak 
poinformował, że Komisja Budżetu zapoznała się z projektem uchwały, 
zaopiniowała pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Terenowej, Inwentaryzacji Mienia  
i Bezpieczeństwa Publicznego Władysław Haraj poinformował, że Komisja 
Gospodarki Terenowej zaopiniowała projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie. 
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Przewodniczący Komisji Oświaty i Spraw Społecznych Paweł Drewicz 
poinformował, że Komisja Oświaty zaopiniowała projekt uchwały jednogłośnie 
pozytywnie. 

Przewodnicząca Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Środowiska Renata 
Wąsowicz poinformowała, że Komisja Rolnictwa zapoznała się z projektem 
uchwały. 

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję i w związku z tym, że nie 
było pytań poddał projekt uchwały pod głosowanie: 

Rada Miejska w głosowaniu: 
„za”   - 19, 
„przeciw”  - 0, 
„wstrzymujące” - 1, 
podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości 
położonej w miejscowości Gołębowo, gmina Oborniki, w drodze 
bezprzetargowej. Podczas głosowania obecnych było 20 radnych. 
Uchwała nr VIII/45/11 stanowi załącznik do protokołu. 
 
Salę obrad opuścił radny Andrzej Ilski. Od tego momentu w sesji uczestniczy 19 radnych. 
 
Ad 10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia woli nieodpłatnego przyjęcia 
w formie darowizny na rzecz Gminy Oborniki nieruchomości położonej  
w Kiszewie, gmina Oborniki 

Projekt uchwały omówiła pani Lidia Kizior-Pietrzak, Kierownik Wydziału 
Urbanistyki, Geodezji i Gospodarki Gruntami.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Hetmański poprosił o opinie 
komisji. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Ryszard Ciszak 
poinformował, że Komisja Budżetu zapoznała się z projektem uchwały, 
zaopiniowała pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Terenowej, Inwentaryzacji Mienia  
i Bezpieczeństwa Publicznego Władysław Haraj poinformował, że Komisja 
Gospodarki Terenowej zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Spraw Społecznych Paweł Drewicz 
poinformował, że Komisja Oświaty zaopiniowała projekt uchwały jednogłośnie 
pozytywnie. 

Przewodnicząca Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Środowiska Renata 
Wąsowicz poinformowała, że Komisja Rolnictwa zapoznała się z projektem 
uchwały. 

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję i w związku z tym, że nie 
było pytań poddał projekt uchwały pod głosowanie: 

Rada Miejska w głosowaniu: 
„za”   - 19, 
„przeciw”  - 0, 
„wstrzymujące” - 0, 
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podjęła jednogłośnie uchwałę w sprawie wyrażenia woli nieodpłatnego 
przyjęcia w formie darowizny na rzecz Gminy Oborniki nieruchomości 
położonej w Kiszewie, gmina Oborniki. Podczas głosowania obecnych było 
19 radnych. 
Uchwała nr VIII/46/11 stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
Ad 11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Oborniki na rok 
2011 
 Projekt uchwały wraz z autopoprawkami omówiła Skarbnik Gminy Joanna 
Kus-Gzyl (autopoprawki stanowią załącznik do protokołu). Poinformowała, że  
w związku ze wskazanymi zmianami zwiększa się deficyt Gminy o 3.225.487 zł do 
wysokości 17.898.101 zł, który zostanie sfinansowany przychodami z tytułu 
zaciągniętych kredytów i pożyczek oraz tzw. wolnymi środkami.  
 Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Hetmański poprosił o opinie 
komisji. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Ryszard Ciszak 
poinformował, że Komisja Budżetu projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie.  

Przewodniczący Komisji Gospodarki Terenowej, Inwentaryzacji Mienia  
i Bezpieczeństwa Publicznego Władysław Haraj poinformował, że Komisja 
Gospodarki Terenowej zaopiniowała zmiany w budżecie pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Spraw Społecznych Paweł Drewicz 
poinformował, że Komisja Oświaty zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie przy 
dwóch głosach wstrzymujących się. 

Przewodnicząca Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Środowiska Renata 
Wąsowicz poinformowała, że Komisja Rolnictwa zaopiniowała pozytywnie projekt 
uchwały. 

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję. 
Radna Anna Rydzewska zwróciła uwagę, że autopoprawki powinny być na 

piśmie. Dalej odniosła się do zmiany dotyczącej przeznaczenia kwoty 100 tys. zł na 
zatrudnienie pracowników ds. gospodarczych (rozdz. „Utrzymanie zieleni  
w miastach i gminach”). Zapytała o ilość pracowników i dlaczego taka duża kwota. 
Zapytała również, czy czyniono starania, aby pozyskać pracowników w zakresie 
robót publicznych. Dodała, że kiedyś udało się z Wojewódzkiego Urzędu Pracy 
spore pieniądze pozyskać. Dalej odniosła się do kwestii termomodernizacji 
przedszkola „Bajeczka”. Od kilku lat bardzo intensywnie Gmina Oborniki 
dokonywała termomodernizacji budynków użyteczności publicznej. Uważa, iż to 
jest słuszne. Zaczynano od obiektów w najgorszym stanie i pozostała „Bajeczka” 
oraz „Zespół Szkół”, dlatego uważa, iż te obiekty również trzeba ocieplić. 
Zapytała, czy „Bajeczka” ma już audyt energetyczny zrobiony i jak ten audyt 
wypadł, czy są szanse na pozyskanie pieniędzy, czy wystąpiono o pieniądze 
zewnętrzne na ten cel. Dalej zapytała na podstawie czego wpisano kwoty do 
przywróconych do budżetu dróg, np. Uścikowo Folwark (było 500 tys. zł, a teraz 
jest 620 tys. zł), budowa drogi w Bogdanowie (było 700 tys. zł, a teraz jest 300 tys. 
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zł), budowa drogi w Kiszewie (było 200 tys. zł). Co do drogi w Kiszewie chciałaby 
się dowiedzieć jaki zakres i co będzie zrobione. Chciałaby się również dowiedzieć 
co z drogą Żernicką w Rożnowie. 

Wiceprzewodniczący Rady Ryszard Ciszak zgłosił wniosek o uwzględnienie 
w planach zmiany budżetu projektu na remont wnętrza domu kultury  
w Objezierzu. Z zewnątrz obiekt jest piękny, a wewnątrz jest niestety rudera ze 
względu na problemy z awarią termiczną. Dodał, iż koszt remontu to kwota rzędu 
kilkuset tysięcy złotych, ale byłaby możliwość zwrócenia się o środki zewnętrzne.  
W czerwcu-lipcu będzie nabór wniosków. Należy zatem przygotować projekt, aby 
złożyć wniosek.  

Burmistrz Obornik Tomasz Szrama odniósł się do kwestii poruszonej przez 
radną Annę Rydzewską, a dotycząca pracowników zieleni. Dotychczas w zieleni 
miejskiej pracowali pracownicy interwencyjni, a środki na ich zatrudnienie 
pochodziły z Powiatowego Urzędu Pracy. W tym roku, z tego, co wie, tych 
środków nie ma. Radna Anna Rydzewska jest przedstawicielem Gminy Oborniki  
w Powiatowej Radzie Zatrudnienia i może powie dlaczego tych środków nie ma. 
Planowane jest zatrudnienie 3-4 pracowników zieleni miejskiej do końca roku. Będą 
to umowy zlecenia. W poprzedniej kadencji była sytuacja o wiele prostsza, 
ponieważ były środki na pracowników interwencyjnych, a w tym roku tych 
środków już nie ma. Dodał, że liczy na radną, że przekaże informacje jak można 
pozyskać środki z Powiatowego Urzędu Pracy. Dalej burmistrz powiedział na 
temat termomodernizacji „Bajeczki”. Poinformował, że z kierownikiem 
Mączyńskim byli w Zespole Szkół na ul. Obrzyckiej oraz w przedszkolu „Bajeczka” 
i uznali, że są tam ogromne straty ciepła. I w Zespole Szkół, i w przedszkolu okna 
są nieszczelne, dach jest w fatalnym stanie. W przedszkolu jest bardzo wysoki 
stopień przejścia ciepła przez ściany. Audyt cieplny w przedszkolu został już 
zlecony. Dodał, że trzeba – w celach oszczędnościowych - jak najszybciej 
przystąpić do termomodernizacji tych dwóch placówek. Dodał również, że nie wie 
co zrobić z Zespołem Szkół, bo okien jest tam bardzo dużo. Następnie 
poinformował, że rozmawiał z prezesem PEC-u na temat Pływalni. Prezes wyraził 
żal, że Gmina nie sprzedała z PEC-em węzła przy Pływalni. Ten węzeł jest w takim 
stanie, że należy go jak najszybciej remontować. Prezes PEC-u przedstawił, że są to 
koszty ok. 1 mln zł. Na Pływalni są potężne straty ciepła przez to, że są bardzo 
cienkie szyby i ten węzeł cieplny jest w fatalnym stanie. Następnie burmistrz 
odniósł się to wniosku Wiceprzewodniczącego Rady Ryszarda Ciszaka. Stwierdził, 
że obiekt na zewnątrz to perełka, a w środku - strach wejść. Nie wie kiedy doszło 
do pęknięcia kaloryferów i nie wie dlaczego ta sprawa nie trafiła do prokuratora, bo 
ktoś naraził na ogromne szkody mienie Gminy, dopuszczając do tego, że kaloryfery 
w domu kultury w Objezierzu pękły, bo zamarzły. Przyznał rację 
Wiceprzewodniczącemu Rady, że coś z tym obiektem trzeba zrobić. Na razie trzeba 
to jak najszybciej zamknąć, bo stanowi zagrożenie dla użytkowników.  

Radna Anna Rydzewska powiedziała, że chciała wiedzieć, czy również  
w Zespole Szkół zlecono przeprowadzenie audytu. Uważa, że ten audyt powinien 
być zlecony jako początek kolejnej inwestycji w zakresie termomodernizacji. Jeśli 
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chodzi o Objezierze, to też uważa, że sprawa powinna być zgłoszona 
prokuratorowi. 

Burmistrz Tomasz Szrama zwrócił się do radnej Rydzewskiej, że to się stało 
za jej kadencji, a nie za jego kadencji. Teraz on ma za to odpowiadać. 

Radna Anna Rydzewska powiedziała, że to nie ma znaczenia. Dalej 
powiedziała, że nie usłyszała odpowiedzi na podstawie czego wprowadzono kwoty 
do nowych zadań. Ani na piśmie, ani na sesji nie usłyszała odpowiedzi co z ul. 
Żernicką w Rożnowie. 

Burmistrz Tomasz Szrama wyjaśnił, że jeśli chodzi o koszty inwestycji, te 
sumy zostały ustalone na podstawie kosztorysu przez Wydział Inwestycyjny. Są 
fachowcy, którzy się tym zajmują i oni te koszty ustalili. Co do Żernickiej, to w tym 
roku będzie remont ul. Mickiewicza w Rożnowie. Radna była z burmistrzem  
w Łukowie i słyszała, co ludzie mówili na temat dróg w Łukowie. Stwierdził dalej, 
że dwie drogi dla jednej wsi, w tym przypadku Rożnowa, to będzie bardzo 
niesprawiedliwe w stosunku do reszty gminy. Uważa, że przede wszystkim trzeba 
skierować wszystkie siły na te wsie zaniedbane. Natomiast Rożnowo ma w tym 
roku remontowaną ul. Mickiewicza i tak będzie sprawiedliwie. Następnie burmistrz 
powiedział, że pani skarbnik może ocenić , czy są szanse na to, żeby zrealizować  
w tym roku Żernicką. Jeśli się środki w tym roku znajdą, aby Żernicką zrealizować, 
to Gmina może przystąpić do jej wykonania.  

Radna Anna Rydzewska podziękowała za taką odpowiedź. Poinformowała, 
że przekaże mieszkańcom odpowiedź pana burmistrza. Dodała, że nie oczekuje 
zakłamań, tylko uczciwej odpowiedzi.  

Burmistrz Tomasz Szrama powtórzył, aby przekazać mieszkańcom, że jeśli 
się środki znajdą, to będzie to wykonywane.  

Skarbnik Gminy Joanna Kus-Gzyl poinformowała, że na dzień dzisiejszy nie 
ma takich środków w budżecie Gminy, ponieważ na koniec 2010 roku wolne 
środki, jakie zostały do dyspozycji, to ponad 3 mln 200 tys. zł i przy założeniu, że 
budżet Gminy będzie wykonany na tym poziomie, na którym się planuje, to 
zadłużenie wzrośnie do 40%. 

Radna Anna Rydzewska powiedziała, że z 2%. 
Skarbnik Gminy powiedziała, że nie z 2%. Dnia 2 grudnia pani burmistrz 

podpisała zobowiązanie w sprawie emisji obligacji i na dzień 30 listopada 
oczywiście było 2,95%, ale w momencie, kiedy pan burmistrz obejmował urząd już 
było 20%. Dodała, że przez ostatnie 3 lata burmistrz poprzedniej kadencji miał 
dość spore środki do swojej dyspozycji, ponieważ został sprywatyzowany PEC 
(było ponad 11 mln zł) i jeszcze 14 mln zł zostało z tytułu emisji obligacji, które 
były w 11 mln zł skonsumowane w roku ubiegłym. Na dzień dzisiejszy nie ma  
w budżecie środków.  

Radna Anna Rydzewska zwróciła się do pani skarbnik. Powiedziała, że jest 
naprawdę zaskoczona. Nic więcej nie powie na temat jej komentarzy. 

Burmistrz Tomasz Szrama powiedział, że odkąd objął funkcję burmistrza  
z jednej strony podaje się liczbę 2%, z drugiej 30%. Poprosił, aby przewodniczący 
powołał komisję, która ustali ile wynosi zadłużenie miasta. 
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Przewodniczący Rady poinformował, że właściwy wniosek zostanie 
skierowany do Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego. 

Radny Damian Bukowski powiedział, iż nie usłyszał odpowiedzi na pytanie, 
czy były czynione jakieś starania w celu pozyskania środków z zewnątrz na 
termomodernizację. Nie usłyszał też odpowiedzi na temat zakresu budowy dróg  
w Kiszewie.  

Burmistrz Tomasz Szrama powiedział, że nie słyszał tego pytania. 
Poinformował, że jeśli chodzi o audyt, to będą czynione starania o pożyczkę  
z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. Będą 
czynione starania o częściowe umorzenie tej pożyczki. Na termomodernizację 
Objezierza takiej pożyczki nie było. Dalej odniósł się do kwestii dróg w Kiszewie. 
Poinformował, że w Kiszewie jest problem tego typu, że droga gminna przebiega  
w miejscu, gdzie jest – według niego – mniejszy ruch, niż na drodze, która została 
wytyczona przez mieszkańców. Poprosił Wydział Urbanistyki, Geodezji  
i Gospodarki Gruntami o to, aby sprawdził na mapach jak ta sytuacja wygląda.  
W związku  z różnymi opiniami na ten temat, zwrócił się do Rady Sołeckiej o to, 
aby poradziła burmistrzowi i Komisji Gospodarki Terenowej jak ten problem 
rozwiązać. Podkreślił, iż dziś odpowiada, że po konsultacji z Radą Sołecką, 
sołtysem i zainteresowanymi mieszkańcami Komisja Gospodarki Terenowej  
podejmie opinię, a Burmistrz Obornik zaproponuje Radzie Miejskiej pewne 
rozwiązania. Chciałby, aby to nastąpiło po konsultacjach z mieszkańcami. 

Radny Marek Lemański powiedział, że jeśli chodzi o sprawy budżetowe, to 
należy niezwykle uważać na zadłużanie Gminy. Tak, jak pani skarbnik mówiła, po 
realizacji tegorocznego budżetu będzie zadłużenie w granicach 40%. Nikt mu nie 
powie, że to nie jest pułapka na dalsze lata. Trzeba podchodzić do budżetu  
z ogromną rezerwą. Dalej powiedział, że Kowanówko i Rożnowo dróg miało 
realizowanych niesamowitą ilość. Są wsie, na których nie ruszono ani jednej drogi  
i trzeba to zrobić w sposób jak najbardziej sprawiedliwy, bo są 43 sołectwa. Pani 
Rydzewska chce wiedzieć, co powiedzieć swoim mieszkańcom, a radni muszą 
powiedzieć coś tym mieszkańcom, którzy od wielu lat się domagali, żeby była 
zrobiona droga, która ma 100, 150, czy więcej lat. Dla przykładu w budżecie 
znalazła się droga w Nowołoskońcu, która jest skrótem wioski i przy której nie ma 
praktycznie żadnego domu. Jest droga w Wargowie, przy której też nie ma w ogóle 
żadnego domu. Zaapelował, aby być racjonalnym i robić to, co jest rzeczywiście 
potrzebne, a nie to, co komuś się wydaje, że jest potrzebne. Niestety, tak jak ul. 
Akacjowa, gdzie po prostu pewne środki mogły być zaoszczędzone, a zrobiono, tak 
jak zrobiono i do dzisiaj doszło na tej drodze do czterech stłuczek.  

Radny Damian Bukowski powiedział, że chciałby wyjaśnić, iż na basenie nie 
ma cienkich szyb. Trzy lata temu została przeprowadzona termomodernizacja  
i wszystkie szyby są zespolone podwójne. Poza tym węzeł na basenie nie nadaje się 
do remontu. Owszem, powstał problem między prezesem PEC-u, a Pływalnią, 
jakieś 3-4 miesiące temu, ale to było spowodowane wyłącznie tym, że pan prezes 
obniżył parametr wody kotłowej i przez to nie można było ogrzewać. Pan prezes 
upierał się, że to może być spowodowane wadliwie działającym węzłem, a tak 
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wcale nie jest. Radny dodał, że według niego był za niski parametr, który został 
dostarczony przez PEC, a po interwencji podniesiony i wszystko jest w porządku 
dzisiaj. Podkreślił, iż uważa, że to nie była wina węzła cieplnego. Uważa, że węzeł 
cieplny nie jest w złym stanie. 

Burmistrz Tomasz Szrama powiedział, że te informacje otrzymał od prezesa 
PEC-u, zatem wystąpi do pana prezesa z prośbą o wyjaśnienia.  
W związku z tym, że są rozbieżności, to poprosi pana prezesa o pisemne 
wyjaśnienia.  

Radna Renata Małyszek nawiązała do tematu nowej drogi w Kiszewie, która 
pojawiła się w budżecie. Poinformowała, że całkowicie zgadza się z radnym 
Lemańskim, który powiedział, żeby robić to, co jest potrzebne, a nie to, co wydaje 
nam się, że jest potrzebne oraz że do budżetu trzeba podchodzić ze szczególną 
rezerwą. Chciałaby uzyskać od burmistrza szczegółową informację nt. budowy 
dróg, bo rozumie, że jest aktualny projekt drogi, która miała być budowana  
w kierunku zabudowań i pól. 

Burmistrz Tomasz Szrama powiedział, że chciałby, aby Komisja Gospodarki 
Terenowej tym się zajęła, bo to jest problem złożony.  

Radna Renata Małyszek zaapelowała, aby się bardzo dokładnie temu 
przyjrzeć, bo ona ma też swoje uwagi.  

 Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie projekt 
uchwały wraz z autopoprawkami:  

Rada Miejska w głosowaniu: 
„za”   - 17, 
„przeciw”  - 0, 
„wstrzymujące” - 2, 
podjęła uchwałę w sprawie zmiany budżetu Gminy Oborniki na rok 2011 
wraz z autopoprawkami. Podczas głosowania obecnych było 19 radnych. 
Uchwała nr VIII/47/11 stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
Ad 12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej 
Gminy Oborniki na lata 2011-2020 
 Projekt uchwały omówiła Skarbnik Gminy Joanna Kus-Gzyl. 
 Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Hetmański poprosił o opinie 
komisji. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Ryszard Ciszak 
poinformował, że Komisja Budżetu projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie.  

Przewodniczący Komisji Gospodarki Terenowej, Inwentaryzacji Mienia  
i Bezpieczeństwa Publicznego Władysław Haraj poinformował, że Komisja 
Gospodarki Terenowej zapoznała się z projektem. 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Spraw Społecznych Paweł Drewicz 
poinformował, że Komisja Oświaty zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie przy 
jednym głosie wstrzymującym się. 
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Przewodnicząca Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Środowiska Renata 
Wąsowicz poinformowała, że Komisja Rolnictwa zapoznała się z projektem 
uchwały. 

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję i w związku z tym, że nie 
było pytań poddał pod głosowanie projekt uchwały: 
„za”   - 19, 
„przeciw”  - 0, 
„wstrzymujące” - 0, 
podjęła jednogłośnie uchwałę w sprawie zmiany wieloletniej prognozy 
finansowej Gminy Oborniki na lata 2011-2020. Podczas głosowania 
obecnych było 19 radnych. 
Uchwała nr VIII/48/11 stanowi załącznik do protokołu. 
 
(przerwa) 
 
Ad 13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie  
w budżecie gminy roku 2012 środków stanowiących fundusz sołecki 
 Projekt uchwały i autopoprawki omówiła Skarbnik Gminy Joanna Kus-Gzyl. 
 Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Hetmański poprosił o opinie 
komisji. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Ryszard Ciszak 
poinformował, że Komisja Budżetu projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie.  

Przewodniczący Komisji Gospodarki Terenowej, Inwentaryzacji Mienia  
i Bezpieczeństwa Publicznego Władysław Haraj poinformował, że Komisja 
Gospodarki Terenowej zaopiniowała projekt pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Spraw Społecznych Paweł Drewicz 
poinformował, że Komisja Oświaty zaopiniowała projekt uchwały jednogłośnie 
pozytywnie. 

Przewodnicząca Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Środowiska Renata 
Wąsowicz poinformowała, że Komisja Rolnictwa zapoznała się z projektem. 

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję i w związku z tym, że 
radni nie mieli pytań poddał projekt uchwały pod głosowanie: 

 Rada Miejska w głosowaniu: 
„za”   - 19, 
„przeciw”  - 0, 
„wstrzymujące” - 0, 
podjęła jednogłośnie uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie 
w budżecie gminy roku 2012 środków stanowiących fundusz sołecki. 
Podczas głosowania obecnych było 19 radnych. 
Uchwała nr VIII/49/11 stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
Ad 14. Podjęcie uchwały w sprawie wniesienia aportu do Przedsiębiorstwa 
Wodociągów i Kanalizacji w Obornikach Sp. z o.o. 
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 Projekt uchwały omówiła Sekretarz Gminy Ewa Thiem. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Hetmański poprosił o opinie 

komisji. 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Ryszard Ciszak 

poinformował, że Komisja Budżetu projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie.  
Przewodniczący Komisji Gospodarki Terenowej, Inwentaryzacji Mienia  

i Bezpieczeństwa Publicznego Władysław Haraj poinformował, że Komisja 
Gospodarki Terenowej nie opiniowała projektu. 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Spraw Społecznych Paweł Drewicz 
poinformował, że Komisja Oświaty zapoznała się z projektem uchwały. 

Przewodnicząca Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Środowiska Renata 
Wąsowicz poinformowała, że Komisja Rolnictwa zapoznała się z projektem. 

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję i w związku z tym, że 
radni nie mieli pytań poddał projekt uchwały pod głosowanie: 

Rada Miejska w głosowaniu: 
„za”   - 19, 
„przeciw”  - 0, 
„wstrzymujące” - 0, 
podjęła jednogłośnie uchwałę w sprawie wniesienia aportu do 
Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji w Obornikach Sp. z o.o. 
Podczas głosowania obecnych było 19 radnych. 
Uchwała nr VIII/50/11 stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
Ad 15. Interpelacje, wolne głosy, komunikaty, odpowiedzi na zapytania 
radnych 
 Pan Andrzej Mysiak, w imieniu mieszkańców ul. Malinowej w Kowanówku, 
podziękował burmistrzowi oraz Radzie Miejskiej za ujęcie w budżecie na 2011 r. 
budowy ul. Malinowej.  

- Komunikaty 
Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Hetmański poinformował  

o pismach, które wpłynęły do Rady, bądź do wiadomości Rady i Przewodniczącego 
Rady: 
- pismo z dnia 23.02.2011 r. pani Wiesławy Kubickiej z Kowanowa oraz odpowiedź 
Prezesa PGKiM z dnia 17.03.2011 r. (załączniki); 
- pismo z dnia 24.02.2011 r. pani Edyty Mysiak-Schefke (załącznik); 
- pismo z dnia 07.03.2011 r. Stowarzyszenia Gmin i Powiatów Wielkopolski 
(załącznik); 
- pismo z dnia 01.03.2011 r. Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Poznaniu 
(załącznik); 
- pismo z dnia 22.02.2011 r. Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu oraz 
uchwała RIO (załączniki); 
- pisma z dnia 22.03.2011 r. Rady Sołeckiej wsi Dąbrówka Leśna (załączniki); 
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- skarga z dnia 21.03.2011 r. państwa Aleksandry i Grzegorza Jaworskich 
(załącznik); 
- pismo z dnia 21.03.2011 r. państwa Aleksandry i Grzegorza Jaworskich 
(załącznik); 
- interpretacja przepisów ustawy o zakładach opieki zdrowotnej (z WOKST) – 
(załącznik). 

- Wolne głosy, odpowiedzi na zapytania radnych 
Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Hetmański otworzył dyskusję.  

 Pani Dorota Schilke, sołtys Kiszewa, poinformowała, że chciałaby złożyć 
wniosek od sołtysa i Rady Sołeckiej Kiszewa do Przewodniczącego Rady Miejskiej. 
Odczytała treść wniosku (załącznik).  

Wiceprzewodniczący Rady Ryszard Ciszak zwrócił się do Burmistrza 
Obornik w sprawie rozbudowy remizy(garażu) w Objezierzu. Poinformował, że  
w ubiegłym roku dynamicznie rozpoczęto budowę tego garażu, ale po wyborach 
prace stanęły w miejscu. Obiekt mieści się przy drodze powiatowej, co rzutuje na 
wizerunek tego miejsca. Następnie radny zapytał o profilowanie dróg gminnych-
gruntowych, w tym zwłaszcza dróg przejazdowych. Poprosił o informację jaki jest 
budżet i plan w tym zakresie.  

Radny Damian Bukowski odniósł się do wcześniejszej rozmowy dotyczącej 
węzła cieplnego. Podkreślił, że jeśli jest wola ze strony PEC-u na przejęcie węzła, 
to on jest jak najbardziej za tym. Powiedział, że 2 lub 3 lata temu przeprowadzona 
była termomodernizacja Pływalni (wymiana wszystkich okien). Dodał, że służy 
pomocą, jeśli będą potrzebne dodatkowe informacje przy sporządzaniu wniosku do 
prezesa. 

Radna Anna Rydzewska powiedziała, że nie słyszała, czy Przewodniczący 
Rady Miejskiej otrzymał pismo mieszkańców Rożnowa, które ona przekazał  
w imieniu tych mieszkańców. 

Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że pismo przekazał 
Burmistrzowi Obornik. Poinformował, że pismo dotyczyło ul. Żernickiej  
w Rożnowie. 

Radna Anna Rydzewska zapytała o salę sportową przy Gimnazjum nr 3 – 
czy inwestor ma naliczane kary umowne za niedotrzymanie terminu, czy było 
przedłużenie terminu i do kiedy. Następnie zwróciła się do burmistrza, że rada 
zatrudnienia to nie urząd pracy i prosi, aby nie mówić jej, co powinna załatwić. 
Rada zatrudnienia jest ciałem opiniującym przy staroście, a urząd pracy załatwia 
m.in. wnioski o dofinansowanie. Z tego, co wie, to na ostatniej radzie zatrudnienia 
dyrektor urzędu pracy deklarował, że środki na różnego rodzaju zatrudnienia będą 
zwiększane na pewno w ciągu roku. Dlatego pytanie, czy był złożony wniosek na 
roboty publiczne.  

Starosta Obornicki Adam Olejnik odniósł się do kwestii środków na roboty 
publiczne, jakimi dysponuje Powiatowy Urząd Pracy i jak to wygląda w stosunku do 
roku ubiegłego. Poinformował, że na aktywne formy zwalczania bezrobocia  
w ubiegłym roku wydatkowano kwotę 5.815.167 zł, z tego z funduszu „Aktywni na 
rynku pracy” wydatkowano 1.692.000 zł. Te środki były dosyć duże. Sytuacja 
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diametralnie się zmieniła ze względu na to, że Powiatowy Urząd Pracy otrzymał 
33% środków, którymi dysponował w roku ubiegłym: na aktywne formy 
przeznaczono początkowo 1.064.000 zł i dodatkowo 335.000 zł, czyli łącznie 
1.399.000 zł. Środki w sposób wyraźny zostały zmniejszone. W ramach tych 
środków będzie można przydzielać m.in. środki na roboty publiczne. Jeżeli chodzi 
o roboty publiczne, to w roku 2010 podpisano 8 umów z samorządami, w ramach 
których skierowano 36 osób bezrobotnych do prac (Urząd Miejski w Obornikach: 
14 osób; Urząd Miejski w Rogoźnie: 18 osób i Urząd Gminy w Ryczywole:  
4 osoby). Następnie starosta zdementował wypowiedź radnej Rydzewskiej, że 
środki zostaną zwiększone w ciągu roku. Podkreślił, że nie ma żadnych szans, by te 
środki zostały zwiększone ze względu na to, iż jest stworzona rezerwa i Powiatowy 
Urząd Pracy może się ubiegać o te środki tylko startując w określonych 
programach. I nie wiadomo, czy te programy zostaną w ogóle przyjęte do realizacji.  

Radna Anna Rydzewska powiedziała, że ma świadomość, iż środki będą 
dużo mniejsze. Co do zwiększenia środków, to ono nastąpiło (chodzi o 400.000 zł). 
Wszyscy mają świadomość, że nie będzie takich pieniędzy jak w ubiegłym roku, ale 
jednak jakieś pieniądze będą i jakieś zatrudnienie w ramach robót publicznych 
będzie. Dodała, że nie oczekuje, aby zatrudniono taką samą ilość osób, jeżeli jest 
30% środków mniej w porównaniu z ubiegłym rokiem.  

Radny Władysław Haraj zwrócił się do wszystkich radnych, aby pamiętali  
o Japonii. Poprosił, aby na przyszłą sesję sporządzić wykaz radnych i aby każdy  
z radnych zadeklarował pewną kwotę na pomoc Japonii. Dalej poprosił, aby na 
sesję przygotować informację dotyczącą umorzeń podatków od osób fizycznych  
i osób prawnych. Następnie powiedział, że to bardzo chwalebne, iż burmistrz  
w budżecie zabezpieczył kwotę 100.000 zł dla osób, które będą pracować w zieleni 
miejskiej, ale chciałby, aby brano również pod uwagę mieszkańców budynków 
komunalnych. W dalszej kolejności poprosił o przygotowanie informacji nt. 
przetargów w Urzędzie Miejskim za lata 2009-2010.  

Radna Renata Małyszek odniosła się do tematu drogi w Kiszewie. Ta droga 
ma być budowana od podstaw. Stwierdziła, że każdy powinien ocenić sytuację  
w terenie. Zapytała, czy nastąpiły zmiany i ma być robiona cała droga. 

Burmistrz Tomasz Szrama wyjaśnił, że temat jest złożony i wymaga 
konsultacji społecznych. 

Radna Renata Małyszek powiedziała, że droga gminna, która istnieje od 
zawsze i na którą został wykonany projekt znajduje się około 100-150 m dalej. Jej 
zdaniem trzeba się poważnie zastanowić nad celowością. Argument, że jeździ się na 
skróty wcale nie świadczy o tym, że trzeba ponosić dodatkowe koszty związane  
z wytyczeniem nowej drogi, z przejęciem gruntu, czy ze zrobieniem nowego 
projektu, skoro jest już projekt na istniejącą drogę gminną. Ponadto trzeba się 
zastanowić, bo Kiszewo jest miejscowością w zasadzie nierolniczą i może się 
okazać, że będzie zrobiony jakiś skrót, a za moment może być potrzebna droga, bo 
będą chcieli się budować napływowi ludzie. Dalej radna powiedziała, iż słyszała, że 
ma powstać zatoczka przy szkole, dlatego trzeba zastanowić się nad celowością 
budowania tej drogi. Następnie zapytała w jakiej technologii droga będzie 
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wykonywana. Rozmawiała z panem Stachowiakiem z firmy „BUDRO”, dlatego 
proponuje, aby wykonać w przedstawionej technologii - w przypadku, gdy nie 
przewiduje się asfaltu - tj. wykonanie podbudowy z kruszywa łamanego, klinowanie 
w dolnej części kamieniem granitowym. Metr wykonania drogi w tej technologii to 
koszt 38 zł. 

Radny Jacek Okpisz zwrócił się do radnego Damiana Bukowskiego  
z pytaniem na jakiej podstawie i według jakiej wiedzy uważał, że ulica Malinowa 
była wpisana w prowizorium budżetowym pod hasłem „Wzrost spójności…”. 

Radny Damian Bukowski powiedział, że nie czuje się zobowiązanym do 
tego, aby być przepytywanym na sesji. Na pytanie nie odpowie, on nie kojarzy już 
co powiedział i kiedy. 

Radny Jacek Okpisz powiedział, że było to na ostatniej sesji, kiedy to radny 
Damian Bukowski podsumował, że radni się kompromitują, jeśli chodzi o ulicę 
Malinową. Dodał, iż szkoda, że radny Damian Bukowski nie został do końca sesji, 
bo pan burmistrz udzielił wyczerpującej odpowiedzi na temat ulicy Malinowej.  

Radny Damian Bukowski powiedział, że uważa temat za zamknięty, bo ulica 
jest już wprowadzona do budżetu, a poza tym często będzie się zdarzało, iż 
burmistrz będzie miał inne zdanie, niż on. Nie chce się z niczego tłumaczyć. 

Radny Jacek Okpisz powiedział, że można mieć różne zdania i tak jest  
w polityce. Natomiast jeśli ktoś, kto nie ma wiedzy mówi, iż inni się kompromitują, 
to kompromituje się sam. 

Radny Władysław Haraj poprosił o preferowanie firm obornickich  
w zadaniach, które czekają Gminę w przyszłości. Nie zawsze najtańszy jest 
najlepszy. Podziękował, bo wygrał przetarg pan Larek, czyli jego kolega. Dodał, iż 
poprzednio było tak, że gdy mówił burmistrzowi Bukowskiemu o chodniku na 
ulicy Młyńskiej, to zrobiono tylko fragment (do miejsca, w którym mieszka członek 
SLD).  

Pani Zofia Kotecka, członek Zarządu Powiatu Obornickiego, nawiązała do 
tematu dróg kiszewskich. Nadmieniła, że wokół spornej drogi się wychowała  
i wiedzę na temat tej drogi ma być może nawet większą, niż radna Małyszek. Otóż 
drugą drogą legalną, jaka istniała, to droga, której już nie ma, bo jest na terenie 
szkoły. Kiedyś była tam droga, ale poprzedni dyrektor szkoły postanowił 
powiększyć teren szkoły, dlatego droga weszła w skład obiektu szkolnego. Wszyscy 
zatem zaczęli jeździć za płotem i zrobili sobie drugą drogę. Faktycznie tej drogi nie 
ma na mapach, bo ona została wymuszona, bo ludzie jeżdżą tam, gdzie najbliżej. 
Jeżeli robi się przejścia dla ludzi, to z reguły architekci robią to w ten sposób, że 
najpierw patrzą jak ludzie chodzą, a dopiero potem wytyczają ścieżki. Stwierdziła, 
że tu akurat ta zasada będzie bardzo dobra, ale o tym rada postanowi. 

Radna Renata Małyszek powiedziała, iż tego akurat nie wiedziała, że ta droga 
wcześniej istniała, natomiast ten drugi odcinek drogi, która miałaby być budowana, 
przebiega przez teren prywatny. Mieszkańcom jest obojętne, którędy będą 
wjeżdżać. 

Prezes PGKiM Henryk Lewandowski nawiązał do tematu pałacu  
w Łukowie. Budynek na dzień dzisiejszy ma gospodarza, ale w przeszłości był 
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budynkiem bezpańskim. Jest to nasze dziedzictwo kulturowe i wymaga pilnego 
zainteresowania. Dach jest w dobrym stanie, ale brakuje częściowo pokrycia. Kwota 
100.000 zł na pilny remont dachu byłaby wskazana, bo utrzymywanie takiego stanu 
przez kolejny rok, czy dwa lata spowoduje zarwanie dachu i może dojść do tragedii. 

Radny Damian Bukowski powiedział, że od dwóch miesięcy południowa 
pierzeja Rynku jest nieoświetlona. Zapytał, co się dzieje, że nie ma oświetlenia. 
Następnie zwrócił się do radnego Marka Lemańskiego z pytaniem na podstawie 
jakich informacji i jakiej wiedzy radny stwierdzał publicznie i na łamach gazety, że 
w Chrustowie jest wilgoć, jest grzyb i jest zapylenie. Radni z komisji mogli 
zaczerpnąć języka na ten temat od pracowników i dyrektora, i wnioski są 
niekorzystne dla radnego Lemańskiego.  

Radny Marek Lemański powiedział, że był członkiem komisji poprzedniej 
kadencji i na samym początku poprzedniej kadencji członkowie komisji objechali 
wszystkie szkoły. Protokół został przedłożony i jest do wglądu. Wszystkie sprawy 
są ocenione – jakie braki, jakie potrzeby. Dzisiaj nie ma tutaj przewodniczącego 
Cyranka, ale jest wiceprzewodniczący Żółć, który może potwierdzić, że na jednej  
z wizyt komisja była w Chrustowie (w obiekcie do produkcji brykietów i w samej 
szkole). Wówczas to były widoczne ewidentne ślady zagrzybienia aż po parapety 
okien. Wydobywający się spod podłogi smród jest niczym innym, jak grzybem. Jeśli 
radny to nazywa starością, to jest to bzdura. Wyczuwalny dzisiaj zapach w tych 
pomieszczeniach jest po prostu elementem zagrzybienia. Po remoncie okien ściany 
zostały wyszpachlowane, więc dzisiaj śladu działalności tego grzyba nie widać. Tak 
więc nie ulega wątpliwości, że trzeba podłogi wymienić. Dodał, że był za tym, aby 
te prace wykonywać wraz z dociepleniem. Co do zapylenia, to komisja była  
w pomieszczeniu, gdzie są produkowane brykiety. Normy przekroczenia hałasu  
i zapylenia są tam ponad 50%. Następna sprawa to pompka. Najdroższa kosztuje  
w granicach kilku tysięcy zł. Dyrektor powiedział wyraźnie, że potrzebnych jest 50 
tys. zł na przeróbkę ogrzewania. Zapylenie jest i pełne zabezpieczenie przed tym 
zapyleniem jest niemożliwe. Następna sprawa to filar czworokątny, dlatego radny 
zwrócił dyrektorowi uwagę, aby zabezpieczyć ten filar. Usytuowanie go na linii 
wyjścia z sali to jest kucha projektanta. Sala wielofunkcyjna powinna mieć 
odpowiednią kubaturę. Dodał, że ta szkoła nie była z jego bajki, bo według niego 
powinna szkoła stanąć w Popówku i rozwiązywałaby problem oświaty w tym 
rejonie. Chodzi tylko o to, aby uczniowie uczyli się we właściwych warunkach. Na 
koniec podkreślił, że nigdy nie walczy z kimś, tylko o coś. Radny Bukowski 
pokazał, że chodzi mu o walkę. 

Radny Damian Bukowski stwierdził, że radny Lemański jak zwykle swoje 
bajki opowiada. Stwierdził, że najlepiej będzie, jak radni sami pojadą i zobaczą tę 
szkołę. 

Radny Marek Lemański powiedział, że radny Haraj jest świadkiem co 
powiedziała pani ze szkoły. Ona powiedziała wyraźnie, że  tak śmierdzi, że gdyby 
rano nie otworzyła okna, to nie mogłaby uczyć. 

Radny Damian Bukowski powiedział, że 50.000 zł to jest koszt łącznie ze 
stacją uzdatniania wody, która nie jest potrzebna. 
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Przewodniczący Rady poprosił, aby sprawą zajęła się jeszcze Komisja 
Oświaty.  

Burmistrz Obornik Tomasz Szrama odpowiedział radnej Rydzewskiej na 
temat pracowników zieleni. Stwierdził, że po wyjaśnieniach starosty jest pełen 
obraz sytuacji. Radna Rydzewska, będąc na radzie, wiedziała, że tych środków nie 
ma, więc dlaczego pyta o to jego. Jaki to miało cel. Dodał, że ma wyciąg z PUP, iż 
10 lutego Powiatowa Rada Zatrudnienia w Obornikach zaakceptowała podział 
środków na 2011 r. Z uwagi na ograniczone środki nie będą refundowane m.in. 
roboty publiczne. Dalej odniósł się do pytania, czy są pozyskiwane środki  
z Wojewódzkiego Urzędu Pracy. Poinformował, że otrzymał informację, iż nigdy 
Urząd Miejski nie występował o takie środki, bo ich nie ma. Pani Morańska na 
bieżąco sprawę śledzi. Teraz środków nie ma, dlatego Gmina musi sobie radzić 
własnymi siłami. Dodał, iż uważa, że na zieleń miejską powinien być ogłoszony  
w przyszłym roku przetarg. Obecnie te prace wykonują też skazani. Zieleń miejska  
i skazani są pod władzą Straży Miejskiej, która współpracuje też w tym zakresie  
z kierownikiem Anna Łukaszewicz. Dalej burmistrz poprosił o wyjaśnienia panią 
Małgorzatę Morańską, Inspektora w Wydziale Organizacyjno-Administracyjnym. 

Pani Małgorzata Morańska poinformowała, że odnośnie robót publicznych 
rozmawiała z Z-cą Dyrektora PUP, panią Perlicjan. Nie był składany wniosek, 
skoro było wiadomo, że nie ma środków. Dodała, że na bieżąco współpracuje  
z urzędem pracy. Będą dwie osoby przyjęte na staż, a na roboty publiczne 
dotychczas nie ma środków. 

Burmistrz Tomasz Szrama dodał, że pani Morańska czuwa nad tym  
i wszelkie możliwe wnioski składa. Powiedział dalej, iż chętnie dowiedziałby się od 
radnej jakie koncepcje były ustalone na radzie zatrudnienia. Następnie burmistrz 
odniósł się do zapytania wiceprzewodniczącego Ciszaka. Powiedział, że sprawą 
zajmował się pan Tomaszewski. 

Prezes Zarządu Oddziału Miejsko-Gminnego Związku OSP RP  
w Obornikach Krzysztof Tomaszewski wyjaśnił, że prace zatrzymały się z powodu 
zimy. W tej chwili pan burmistrz podpisał zlecenie na wykonanie posadzki  
w pomieszczeniu oraz  wjazdu. Sprawa jest kontynuowana.  

Burmistrz Tomasz Szrama odniósł się w dalszej kolejności do zapytania 
radnej Rydzewskiej w sprawie terminów przy budowie sali gimnastycznej. Poprosił 
o udzielenie odpowiedzi Kierownika Wydziału Inwestycyjnego Jacka Glapiaka. 

Kierownik Jacek Glapiak wyjaśnił, że umowa z firmą „Anstal” była  
z terminem do 31 stycznia. Z uwagi na wstrzymanie robót na okres 2 tygodni  
w dniu 5 listopada przez powiatowego inspektora nadzoru budowlanego oraz  
z uwagi na niekorzystne warunki atmosferyczne zawarto aneks terminowy na 
budowę sali do 7 marca. Ze względu na w dalszym ciągu niekorzystne warunki 
atmosferyczne firma wystąpiła o przedłużenie terminu do końca czerwca, jednak 
wyliczono, że termin można przesunąć do 11 kwietnia. Należy się zatem 
spodziewać, że po tym terminie będą naliczane odsetki karne. Następnie kierownik 
Jacek Glapiak odniósł się do pytania dotyczącego profilowania dróg. Powiedział, że 
w tej chwili na biurku burmistrza znajdzie się zlecenie profilowania dróg, umowa 
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jest zawarta z firmą JAN-POL z Pniew. Jeśli warunki pozwolą, to w tym tygodniu 
zacznie się profilowanie dróg gminnych.  

Burmistrz Tomasz Szrama nawiązał do wypowiedzi Prezesa PGKiM. 
Powiedział, że pałac w Łukowie z mocy prawa został przekazany samorządowi, 
poprzednie władze odwołały się od tej decyzji i obecnie procedury są zakończone. 
Po przekazaniu pałacu samorządowi, będziemy dyskutować co z tym dalej zrobić. 
Następnie burmistrz podziękował radnemu Bukowskiemu za zgłoszenie braku 
oświetlenia południowej pierzei Rynku. Zostanie to zlecone. Dalej powiedział, że 
sprawozdanie z przetargów dla radnego Haraja będzie zlecone. 

Skarbnik Gminy Joanna Kus-Gzyl odniosła się do prośby radnego Haraja  
w sprawie wykazu umorzeń podatkowych. Wyjaśniła, że taką informację radni 
otrzymają wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu. 

Burmistrz Tomasz Szrama powiedział, że na ostatniej sesji radna Rydzewska 
pytała ile było ofert na przygotowanie materiałów filmowych, dlatego teraz on 
chciałby zapytać radną ile było ofert, gdy pani Rydzewska była burmistrzem  
i wybrana była firma z Wągrowca. W dokumentach znalazł, że również pan 
Gintrowicz dostawał zlecenia z Gminy w 2005 i 2006 r. Następnie burmistrz 
oświadczył, że jest to nieprawda, co wypisuje jedna z lokalnych gazet, że nowa 
władza słono kosztuje. Podkreślił, że pensja doradcy i z-cy burmistrza jest 
porównywalna z pensją jednego z-cy burmistrza poprzedniej kadencji. Dalej 
oświadczył, że nie będzie przyznawał nagród z-cy burmistrza. Nagrody roczne dla 
z-ców burmistrza w ubiegłym roku wynosiły 16.761,52 zł. Następnie burmistrz 
poinformował, że z funkcji doradcy burmistrza Obornik zrezygnował pan 
Sławomir Pawlicki. Powodem rezygnacji jest zmiana miejsca pracy pana 
Pawlickiego, który za porozumieniem stron z Burmistrzem Wronek przestał pełnić 
funkcję prezesa przedsiębiorstwa komunalnego we Wronkach. Dodał, że przyjął 
rezygnację pana Pawlickiego, który swoje obowiązki pełnił społecznie, nie 
pobierając wynagrodzenia. 

Radna Anna Rydzewska powiedziała, że 100.000 zł w budżecie na 
zatrudnienie do zieleni uważa za bardzo dużą sumę. Dlatego pytała ile osób będzie 
w ramach robót publicznych. Dalej powiedziała, iż dawała nagrody nie tylko 
burmistrzom, ale wszystkim pracownikom. Uważała, że ci ludzie bardzo dobrze 
pracują i im się należą te nagrody. Osobiście uważa, że publiczna deklaracja 
burmistrza, iż nie będzie dawał nagród nie jest najszczęśliwsza. Trzeba ludzi 
nagradzać za dobrą pracę. Dalej powiedziała, że gdy została burmistrzem miała 2/3 
wynagrodzenia obecnego burmistrza. 

Burmistrz Tomasz Szrama powiedział, iż nie ma pretensji, że takie były 
nagrody. Nie neguje tych nagród i żadnych pretensji o to nie ma. On odpowiedział 
radnym, którzy pytali o te kwestie. Zadeklarował, że nie mówił o nagrodach dla 
pani sekretarz i pracowników, tylko chodziło mu o nagrody dla z-ców burmistrza. 

Radna Irena Magdziarek zwróciła się z pytaniem, czy sołtysi byli 
informowani do kiedy mogą zgłaszać potrzeby jeśli chodzi o profilowanie dróg. 
Następnie poprosiła, aby zorganizowano kwartalną naradę z sołtysami.  
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Burmistrz Tomasz Szrama powiedział, że jest na bieżąco w kontakcie  
z sołtysami. Kampania wyborcza jest długa, dlatego iż są aż 43 sołectwa i on z z-cą 
chcieliby być na wszystkich zebraniach. Dalej powiedział, że zostanie ustalony 
termin narady z sołtysami. 

Kierownik Jacek Glapiak wyjaśnił, że profilowanie dróg odbywa się na 
podstawie umowy rocznej. Procedura zaczyna się w styczniu. Są już zdefiniowane 
drogi przeznaczone do profilowania, a w umowie jest klauzula o robotach 
dodatkowych.  

Radna Irena Magdziarek powiedziała, że rolnicy pytają o drogi dojazdowe do 
pól. 

Radny Damian Bukowski zapytał burmistrza o rezygnację doradcy. 
Burmistrz Tomasz Szrama powiedział, że nie miał żadnej umowy o pracę  

z doradcą. Dodał, że wie, iż na pewno w prasie będzie wielka sensacja. Jego 
doradcą społecznym jest np. Adam Olejnik, Andrzej Okpisz. 

Radny Damian Bukowski zapytał, czy prawdą jest, iż doradca Pawlicki został 
zwolniony dyscyplinarnie. 

Burmistrz Tomasz Szrama powiedział, że jest to nieprawda, odszedł za 
porozumieniem stron. Dyscyplinarnie została zwolniona księgowa. Niestety szef 
ponosi odpowiedzialność i jeżeli pracownik dopuszcza się takich błędów, to szef 
poczuwa się do tego, by odejść. 
 
 
Ad 16. Zamknięcie sesji 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej 
Krzysztof Hetmański zamknął VIII sesję Rady Miejskiej w Obornikach. 
 Na tym protokół zakończono.  
 
 
Sesje Rady Miejskiej są rejestrowane na dyktafonie. Nagranie z przebiegu VIII sesji Rady 
Miejskiej znajduje się na płycie CD przechowywanej w archiwum Biura Rady.  
 
 
Protokół sporządziła:                                   Obradom przewodniczył: 
Paulina Kłossowska 


